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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Elérjük-e 2020-ra a 14,65 százalékos megújulóenergia-
célt és miért csökken Magyarországon 2013 óta folyamatosan a megújuló energia aránya az 
Unióban egyedülálló módon?" 

Magyarország 2020-as céljai között szerepel a megújulóenergia-részarány 14,65 százalékra 
emelése. A Magyar Energetikai és Közmű-szabályozási Hivatal (MEKH) adatai szerint 2013 óta 
folyamatosan csökken a megújuló energia részaránya a bruttó végső energiafogyasztásban, ez idő 
alatt összesen 2,9 százalékpontot: 2014-ben az egy évvel korábbi 16,2 százalékról 14,6 százalékra, 
majd 14,4 százalékra, egy évvel később 14,3 százalékra, 2017-re pedig 13,3 százalékra csökkent. 
Az áramtermelésben 2017-ben 7,5 százalék volt a megújulók aránya (a 2018-as előzetes adatok 
szerint 8,5 százalék), ami az egyik legrosszabb arány az Unióban.

Azt is tudjuk, hogy a megújulók mintegy 80 százalékát a szilárd biomassza teszi ki, aminek 
kétharmada lakossági tűzifa. A kormány pár éve egy módszertani változtatással érte el azt, hogy 
nemcsak a fenntartható erdőgazdálkodásból származó fát lehet elszámolni a statisztikában 
megújulóként, hanem minden tüzelésre használt fát. 2020-tól azonban szigorodnak az uniós 
előírások, és már csak azt a tűzifát lehet elszámolni megújulónak, amiről erdészei igazolás van és 
bizonyítottan fenntartható forrásból származik. Aki pedig nem teljesíti a megújulók előírt arányát, 
vagy bármikor a jövőben ez alá a szint alá kerül, büntetést kell fizetnie. Ez Magyarország számára 
azt jelenti, hogy ha visszaáll a régi számítási módszer és egyszeriben visszaesik a megújuló arány, 
nem fogjuk tudni elérni még azt a nagyon alacsony vállalást sem, amit tettünk.

Kérdéseim:

1. 2018-ban mekkora volt a megújuló energiaforrásokból előállított energia felhasználásának 
részaránya a bruttó végső energiafogyasztásban (akár előzetes adatok alapján)?



2. A kormány számításai szerint mekkora visszaesés várható a megújulóenergia-részarányban a 
számítási módszer visszaállításával? El tudjuk-e érni az általunk vállalt 14,65 százalékos arányt, 
vagy csak a kötelező 13 százalékot, és a továbbiakban is fenn tudjuk-e tartani, vagy büntetésre kell 
számítanunk?

3. Mivel magyarázza a kormány azt, hogy 2013 óta folyamatosan csökken a megújuló energia 
aránya? Miért nem történt évekig semmilyen fejlesztés, miért blokkolták a megújulós 
beruházásokat?

4. Tervezik-e a napelemre kivetett büntetőadók eltörlését és mekkora összeget terveznek a jövőben 
a megújulóenergia-beruházások ösztönzésére fordítani? A lakossági megújulóenergia-termelésnek 
milyen szerepet szánnak, mekkora összeggel tervezik azt támogatni?

5. Továbbá, milyen módon, forrásokkal, kedvezményes hitelekkel, jogszabályi környezettel, 
tanácsadással, ügyintézéssel, vagy egyéb eszközökkel fogják támogatni az egyéni és közösségi 
energiatermelést? Hogyan kívánják elkerülni a múltban tapasztalható forráshiányt, a pályázati 
keretek pár óra alatti kimerülését?

Várom válaszát!

Budapest, 2019. október 04.

Tisztelettel,

Szél Bernadett

országgyűlési képviselő
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